
 

 

Spørgsmål S 152: 

Vil ministeren bekræfte, at det er regeringens plan, at der skal udflyttes flere 
statslige arbejdspladser, som ministeren sagde på Skivemødet i maj 2024, og 
vil ministeren i så fald give et indblik i, hvornår regeringen opstarter en udflyt-
ningsrunde? Der henvises artiklen ”Morten Dahlin: Vi skal have bedre geogra-
fisk balance af statslige arbejdspladser” bragt på Altinget.dk den 19. juni 2024 
 

Svar: 

I regeringen arbejder vi for et sammenhængende Danmark i en bedre geogra-
fisk balance. Det har de tidligere udflytninger ifm. ”Bedre Balance I” og ”Bedre 
Balance II” bidraget til. Regeringens aktuelle planer ift. placering af statslige ar-
bejdspladser, fremgår af regeringsgrundlaget af december 2022.  

Regeringen ønsker, at nye statslige institutioner, eller væsentlige udvidelser af 
eksisterende statslige institutioner, placeres uden for de største byer, medmin-
dre helt særlige grunde taler imod. Regeringen har med det seneste forsvars-
forlig desuden fokus på, at investeringer og arbejdspladser placeres i hele lan-
det. 
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Udvalget for Landdistrikter og Øer har ved brev af den 13. august 2024 (ULØ 
alm. del spm. 152) bedt om min besvarelse af spørgsmål: 

Offentligt
ULØ Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 153
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